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Komisia regionálneho rozvoja 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

Košice: 30.11.2021 

Číslo: 03169/2021/ORRUPZP  
 

Vybavuje: Ing. Barbora Kováčová 
e-mail: barbora.kovacova@vucke.sk 

Telefón: 055/6196 658 
Mobil: 0948 640 017 

 

ZÁPISNICA 
z 25. rokovania Komisie regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 25.11.2021 

o 14:00 prostredníctvom online rokovania 
 

PROGRAM ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 
3. Majetkové veci 

a) Kúpa nehnuteľností v katastrálnom území Severné Mesto, obec Košice - Sever do 
vlastníctva Košického samosprávneho kraja  

b) Kúpa nehnuteľností v  Michalovciach do vlastníctva Košického samosprávneho 
kraja  

4. III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2021       

5. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2022 – 2024  
6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického  samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 
finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 
školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov  

7. Založenie spoločnosti s ručením obmedzeným s názvom Správa infraštruktúry cestovného 
ruchu s.r.o. (SICR)  

8. Schválenie spolufinancovania projektu: „Margecany – komunikácia pre cyklistov a peších“ 
9. Schválenie spolufinancovania projektu: „Cyklistická cestička Zalužice – Lúčky 

(Zemplínska cyklomagistrála)“  

10. Schválenie spolufinancovania projektu: „Cyklo-webový portál Košického kraja“ 
11. Rozšírenie činností v zriaďovateľskej listine príspevkovej organizácie Správa ciest KSK  

12. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 
kraja za rok 2020   

13. Zámer vytvorenia programu podpory pre malých a stredných podnikateľov  

prostredníctvom zriadenia regionálnych rozvojových centier  
14. Založenie neziskovej organizácie Diaľnica na východ, n. o.  

15. Rámcová obsahová  náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. 
polrok 2022  

16. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2022  

17. Návrhy, podnety a požiadavky 
18. Rôzne  

19. Záver 
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K bodu č. 1 

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

Vyjadrenie: 
 

Ing. Mgr. Miloš Ihnát otvoril rokovanie, privítal všetkých členov, pozvaných hostí 

a informoval  členov komisie, že z rokovania komisie bude zhotovený zvukový záznam. 
Zároveň pán poslanec Ing. Mgr. Ihnát ospravedlnil pána Ing. Dušana Tomaška, MBA, ako 
predsedu komisie. 

 
Z celkového počtu 25 členov bolo na rokovaní prítomných 16 členov a teda komisia bola  

uznášaniaschopná. Pozvánka na rokovanie komisie regionálneho rozvoja bola zaslaná členom 
komisie prostredníctvom emailu.  

 
Diskusia: K programu rokovania komisie neboli pripomienky 
 

(Prišiel 1 člen komisie – prítomných 17) 
 

Návrh na uznesenie: komisia schvaľuje návrh p rogramu rokovania podľa predloženého   
návrhu 

 

Uznesenie č.44/2021: 

Komisia schvaľuje návrh p rogramu rokovania  

Hlasovanie č. 1  

Prítomní: 17 
 

Za:15 Proti: 0 Zdržal sa:2  

Záver: Návrh bol schválený. 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

 

Vyjadrenie:  Predseda komisia požiadal tajomníčku komisie o vyjadrenie. Ing. Barbora 

Kováčová informovala, že komisia regionálne rozvoja neeviduje žiadne požiadavky 
z predchádzajúcich rokovaní.  
 

Diskusia: K bodu Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie diskusia neprebehla.  
 

Uznesenie č.45/2021: 
Komisia regionálneho rozvoja berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení a požiadaviek 
 

Hlasovanie č.2:  
Prítomní: 17 

 
Za: 17    Proti: 0   Zdržal sa:0 
 

Záver: Návrh bol schválený 
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K bodu č: 3 

  Majetkové veci 

a) Kúpa nehnuteľností v katastrálnom území Severné Mesto, obec Košice - Sever 

do vlastníctva Košického samosprávneho kraja  

 

Vyjadrenie: Materiál uviedli JUDr. Marta Vargová a Ing. Harčarík.. Úvodom približuje bod 
programu č. 3 odkúpenie nehnuteľnosti v katastrálnom území Severné Mesto, obec Košice-

Sever od spoločnosti Košická investičná s.r.o. Mojmírová 8, 040 01 Košice, do vlastníctva 
Košického samosprávneho kraja v záujme doplnenia trvalo udržateľnej športovej infraštruktúry. 
Priblížil stav znaleckého posudku, architektonickej štúdie výstavby športovej haly, 

nadväzujúcich športovísk a všetky potrebné informácie týkajúce sa predkladaného materiálu 
a jeho súčastí. Zmyslom predkladanej stratégie je nedostatok športovísk na území košického 

kraja a s ním súvisiaca potreba rozšírenia a doplnenia tejto infraštruktúry.  
 
Diskusia:  

 
JUDR. Mgr. Ladislav Rovinský  vyjadruje súhlasné stanovisko voči charakteru predkladaného 

investičného zámeru a potvrdzuje, že katastrálne územie je predovšetkým určené na športové 
využitie. Upozorňuje však na dve základné veci: požaduje chýbajúce stanovisko mesta Košice  
a vypracovaný biznis plán určený pre toto športovisko. Definuje potrebu konkrétneho 

vyjadrenia, nakoľko tento projekt zaťaží rozpočet. Rovnako tak zdôrazňuje potrebu zadefinovať, 
aké bude financovanie prevádzky a kto za ňu bude zodpovedný. Vyjadruje nesúhlas s tým, že 

prevádzka bude obsluhovaná nielen z Čermeľskej cesty, ale tiež z iných miest, konkrétne z ulice 
za štadiónom. Toto riešenie považuje za neprípustné. Štúdiu bez stanoviska mesta Košice, 
vypracovaného biznis plánu a zodpovedaní vyššie uvedených pripomienok, nepodporí. Necháva 

však priestor na odstránenie jej nedostatkov.  
 

Pán poslanec Michal Rečka súhlasí so stanoviskom JUDr. Mgr. Ladislava Rovinského 
a zdôrazňuje nutnosť doriešiť vyššie uvedené nedostatky materiálu – doplnenia informácií o  
možnostiach financovania, čiastky potrebnej na výstavbu a zodpovedanie otázky, kto bude 

prevádzkovateľom športoviska. Tieto informácie podľa jeho názoru chýbajú.  
 

Ing. Jozef Magda vyjadruje nedôveru voči predkladanému materiálu a poprosil o do vysvetlenie 
v súvislosti so zakúpením nehnuteľnosti od súkromnej osoby.  
 

K vyjadreniu JUDr. Mgr. Ladislava Rovisnkého sa prikláňa a súhlasí s ním aj p. Ing. František 
Petro. 

 
Zástupcovia Košického samosprávneho kraja sa k predloženým otázkam vyjadrili jasné 
stanovisko, že ide o eminentný záujem vybudovať športovú halu. P. Ing. Harčarík k vyjadreniu 

JUDr. Mgr. Ladislava Rovinského ohľadne dvoch plánovaných vstupov na športovisko dopĺňa, 
že v tejto veci ide nateraz len o architektonický návrh. Tento bude možné detailne meniť 

a koordinovať vo vyššom štádiu projektovej dokumentácie.  Kúpa pozemku a rozpracovanie 
zámeru športoviska hodnotí ako prvý krok, ktoré je potrebné uskutočniť. K  nemu sa rovnako tak 
viažu príslušné dokumenty, týkajúce sa financovania.  

 
V nadväznosti na súhrnné vyjadrenie Ing. Harčaríka  p. JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

pripomína nutnosť doplniť stanovisko mesta Košice a predbežný súhlas. Zabezpečí sa tak 
eliminácia problémov pri začatí realizácie projektu (nesúhlas MČ, petície občanov a pod.) 
Súhlasí však s využívaním uvedeného územia ako športovisko.  
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JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský predniesol nasledujúce požiadavky: 
  Požiadavka 1: 

  Pripraviť analýzu využívania športoviska, biznis plán a popis jeho financovania. 

  Požiadavka 2: 

  Doplniť stanovisko mesta Košice vo veci zakúpenia nehnuteľnosti za účelom vybudovania      

športoviska v katastrálnom území Severné mesto – Obec  Košice Sever.  
 

Pán poslanec Michal Rečka sa pripája k požiadavke JUDr. Mgr. Ladislava Rovinského. 
 

Návrh na uznesenie: komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenia. 

 
Uznesenie č.46/2021: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 
Hlasovanie č. 3: 
Prítomní: 17 

 

Za:10      Proti:0     Zdržali sa: 7 
      
Záver:  Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 3 b)  

Kúpa nehnuteľností v Michalovciach do vlastníctva Košického samosprávneho kraja. 

 

Vyjadrenie: JUDr. Marta Vargová a Ing. Matej Ovčiarka predstavili zámer, ktorý je predkladaný 
za odbor regionálneho rozvoja a v súčinnosti správy majetku. Ide o kúpu troch nehnuteľnosti 

v Michalovciach, a pozemky v katastrálnom území Michalovce – Straňany. Pozemky je 
plánované zakúpiť od Nemocnice novej generácie. Košický samosprávny kraj ako pôvodný 

vlastník má záujem pozemky od nemocnice odkúpiť,  nakoľko sa nevyužívajú. V prípade 
nehnuteľnosti bývalej slobodárne bol zámer konzultovaný s odborom sociálnych vecí, z ktorého 
vzišiel predkladaný návrh koncepcie. Ide o zámer vybudovať dispečing, a centra včasnej 

intervencie pre seniorov, na území Michaloviec, za účelom ktorého aktuálne prebieha analýza 
potrieb a cieľových skupín. Pôsobnosť uvedeného centra je potrebné rozšíriť aj na územie 

Michaloviec.  
 
Súčasťou predkladaného materiálu sú zámery na podporu rozvoj malého a stredného podnikania 

a digitalizácie v spomínanom regióne, ktorý tento rozvoj podľa výsledkov analýzy potrebuje. Ide 
o vznik regionálnych rozvojových centier, na ktoré nadväzujú ďalšie spolupráce a synergie. 

Aktuálne sa za týmto účelom mapujú potreby podnikateľov a možnosti financovania, ktoré 
dopomôžu rozvoju potenciálu regiónu. Uvedené skutočnosti sú súčasťou predkladaného 
materiálu. Súčasťou materiálu je predpokladaný investičný rozpočet, a koncepcie na podporu 

malého a stredného podnikania.  
 

Diskusia: Do diskusie sa zapojil Michal Rečka, ktorý svojim príspevkom vyjadril nedôveru voči 
predkladanému projektu poukázaním na to, že v budúcnosti si tento projekt bude vyžadovať 
oveľa väčšiu investíciu, než sa zdá na počiatku. Podľa jeho názoru je potrebné finančné 

prostriedky investovať do iných oblastí, ako napríklad rekonštrukcie ciest a podobne. 
JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský poukázal na chýbajúci biznis plán a analýzu ekonomického 

krytia predkladaného projektu. Odporučil prehodnotiť plánovaný nákup pozemkov 
a nevyužívaných nehnuteľností v zmysle nákladov, ktoré týmto nákupom nevyhnutne vznikli 
v budúcnosti (daňové zaťaženie a pod.) Rovnako tak poznamenal nutnosť zadefinovať, kto bude 

správcom potencionálne vybudovaných nájomných bytov.  
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Diskutujúci  členovia komisie sa zhodli na názore, že primárnou úlohou vyššieho územného 
celku by nemala byť snaha správať sa ako podnikateľský subjekt v zmysle kúpy a predaja 
pozemkov či nehnuteľností.  

 
Pán poslanec Ing. Jozef Horváth požiadal o doplnkové vysvetlenie vyčíslenia ceny na kúpu 

pozemkov v Michalovciach, uvedených v predkladanom materiáli, na ktorú mu odpovedal Ing. 
Róbert Gima, vedúci správy majetku. Ing. Ovčiarka reagoval, že na spomínaných pozemkoch 
nie je uvedená žiadna enviromentálna záťaž. Asanácia objektu teda nebude nutná. Uviedol, že 

finančné krytie bude doložené ako ďalší materiál.  
 

Za predstaviteľov Košického samosprávneho kraja Ing. Matej Ovčiarka vysvetlil, že zámer bol 
podľa všetkého diskutujúcimi členmi komisie pochopený nesprávne. Doplnil skutočnosť, že 
hlavným cieľom predkladaného materiálu rozhodne nie je vidina neskoršieho výhodnejšieho 

predaja pozemkov a nehnuteľností. Teda jeho primárnou úlohou nie je správať sa ako 
podnikateľský subjekt na trhu. Zdôraznil hlavnú myšlienku, ktorá sa viaže na prepojenie 

podnikateľov  v regióne, ktorý by takto dokázali vytvoriť združenú investíciu. Táto pomôže 
sústrediť podnikateľov s dôrazom na konkrétne oblasti podnikania, čím sa zabezpečí jeho 
prekvitanie. Zamedzí sa tak neskoršiemu narúšaniu podnikateľského prostredia.  

Ing. Matej Ovčiarka tak zdôraznil hlavnú myšlienku projektu, ktorou je rozvoj regiónu 
v uvedenej oblasti, kde podpora malého a stredného podnikania výrazne  chýba.  

Hlavným zámerom teda nie je kúpa a neskorší predaj, ale podchytenie potenciálu, ktorý 
nevyužívané pozemky a nehnuteľnosti majú. Týmto krokom sa v budúcnosti zaistia nové 
pracovné miesta, možnosť zvýhodneného bývania a celkový rozvoj regiónu. Návratný model 

financovania a konkrétne finančné nástroje garancie, budú k dispozícii na preštudovanie. 
 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 

Uznesenie č. 47/2021:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať 

a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  
 
Hlasovanie č.4: 

Prítomní: 17 
 

Za: 8   Proti:0    Zdržali sa: 8   Nehlasoval: 1 
 
Záver: Návrh nebol schválený 

 
K bodu č. 4  

III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2021       

 

Vyjadrenie:. Ing. Sokol a Ing. Lipovská predstavili materiál, v ktorom sa navrhuje navýšenie 

rozpočtu. Všetky údaje sú vyčíslené v tabuľkových prílohách.  
 

Diskusia: K uvedenej téme neprebehla žiadna diskusia  
 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 
Uznesenie č. 48/2021:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a  schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 
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Hlasovanie č.5  
Prítomní: 17 

 
Za: 15    Proti: 0  Zdržali sa: 1   Nehlasoval: 1 

 
Záver: Návrh bol schválený 
 

K bodu č. 5  

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2022 – 2024  

 

Vyjadrenie: Ing. Sokol a Ing. Lipovská uviedli predkladaný bod rokovania. Vzhľadom na 
aktuálnu pandemickú situáciu je navrhované znížiť navýšenie rozpočtu o 3 000 000 € voči 

prognóze. Vysvetlené bolo aj finančné krytie a úverové prefinancovanie projektových zámerov 
EÚ. Všetky údaje sú vyčíslené v tabuľkových prílohách.  

 
Diskusia: Do diskusie sa zapojil pán poslanec Michal Rečka a JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, 
ktorí sa dožadovali bližšieho vysvetlenie zníženia rozpočtu o sumu 3 000 000 € voči prognóze. 

Rovnako tak požadovali od Ing. Lipovskej bližšie vysvetlenie úverového krytia, ktoré budú mať 
dopad na samotný rozpočet. JUDr. Ladislav Rovinský vyjadril nedôveru voči čerpaniu 

eurofondov, ktoré môžu neskôr spôsobiť finančné problémy v súvislosti s pandémiou COVID-
19. Tvrdí, že bude užitočnejšie investovať do riešenia dôsledkov pandémie, na ktoré by sa malo 
v rozpočte myslieť. Zároveň žiadal zohľadniť pripomienky a podnety, ktoré mal na sociálnej 

komisií. (Navýšenie rozpočtu v programe 3.7 sociálne služby, podprogram 3.7.2 sociálne služby 
poskytované iným subjektom vo výške 300 tisíc EUR.)  

 
        (Odišiel 1 člen komisie: 16 prítomných) 
 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 
Uznesenie č.49/2021:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 

 
Hlasovanie č.6: 

Prítomní  16 
 

Za: 11    Proti:0   Zdržali sa: 4   Nehlasoval: 1 
 
Záver: Návrh bol schválený 

 
K bodu č.6  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov. 

 

Vyjadrenie: Bod k prerokovávaniu uvádza Ing. Seňková. Vysvetľuje, že dôjde k zmene 
normatívov v dvoch prípadoch – centre voľného času a jazykovej školy. V prípade centre 
voľného času poklesol normatív zo 79€ na 74€, vzhľadom na zvýšenie počtu žiakov a stav 

bežných výdavkov zostal nemenný. V jazykových školách došlo k zmene normatívu z 326€ na 
308€ v zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK. Popisuje tiež skutočnosť  zníženia 
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výdavkov a odvodov na mzdy v dôsledku personálnych zmien. Tento materiál bude 
prerokovávaný s právnym oddelením a bude doplnená, dodala p. Ing. Seňková.  
 

Diskusia: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský sa informoval o stanovisku školskej komisii k vyššie 
uvedeným skutočnostiam. Táto bola podľa informácií od p. Ing. Seňkovej presunutá, informácia 

však bola podaná.  
        (Odišli 2 členovia komisie: 14 prítomných) 
 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 
Uznesenie č.50/2021:  
Komis ia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a  schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 

 

Hlasovanie č.7: 
Prítomní: 14  
 

Za: 13   Proti: 0   Zdržali sa: 0   Nehlasoval: 1 
 

Záver: Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 7  

Založenie spoločnosti s ručením obmedzeným s názvom Správa infraštruktúry cestovného 

ruchu s.r.o. (SICR)  

 

Vyjadrenie: K uvedenému bodu predstavil materiál Ing. Matej Ovčiarka, v ktorom vysvetľuje 
potrebu vzniku právnickej osoby pre účely rozvoja služieb cestovného ruchu v roku 2022. 

Vysvetľuje tiež potrebu vzniku uvedenej s.r.o., v nadväznosti na aktivity súvisiace s kúpou 
Turzovských a Sobraneckých kúpeľov (manažérske riadenie, doplnkové služby cestovného 
ruchu, personálne služby, riadenie a podobne.), ako aj ďalšie aktivity uvedené v rozpočte: 

Krajské prístavy, nákup bicyklov.  Odbor regionálneho rozvoja na tieto aktivity nemá potrebné 
kapacity, preto vznikla potreba založenia spoločnosti s ručením obmedzením s názvom Správa 

infraštruktúry cestovného ruchu.  
 
Diskusia: Do diskusie sa zapája p. Michal Rečka s vyjadrením pochybnosti o tom, že vznik s.r.o. 

je v tomto prípade nutný. Podľa jeho názoru za účelom prevádzkovania doplnkových služieb 
rozvoja cestovného ruchu by mala samospráva prehodnotiť, kam siahajú jej kompetencie a aké 

aktivity by mala vykonávať. K diskusii sa s rovnakým názorom pripája JUDr. Mgr. Ladislav 
Rovinský. Ing. Matej Ovčiarka reaguje, že tento návrh bol na komisii cestovného ruchu 
schválený a uviedol konkrétne príklady samospráv, kde tieto podniky majú a využívajú ich. 

 
JUDr. Beáta Zemková kladie otázku, či by takúto aktivitu nemohol vykonávať sociálny podnik  

a kto bude konateľom danej spoločnosti. JUDr. Jarmila Zvarová zodpovedá otázku personálneho 
obsadenia. V diskusii Ing. Matej Ovčiarka vysvetlil argumenty, prečo sociálny podnik tento typ 
aktivity vykonávať nemôže Uvedená s.r.o. bude poskytovať zamestnanie „sezónne“.  

 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 
Návrh na uznesenie č. 51 /2021:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a  schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 
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Hlasovanie č.8: 
Prítomní: 14  
 

Za: 5   Proti:0   Zdržali sa: 8  Nehlasoval:1 
  

Záver: Návrh nebol schválený 
 
K bodu č.8  

Schválenie spolufinancovania projektu: „Margecany – komunikácia pre cyklistov a 

peších“ 

 
Vyjadrenie: Projekt o vybudovaní 384m dlhého cyklomosta priblížil Ing. Matej Ovčiarka, ktorý 
vysvetlil všetky detaily týkajúce sa pripravovaného projektu, vrátane projektovej dokumentácie  

a  potrebných dokumentov nevyhnutných pre úspešné schválenie projektu.  
 

Diskusia: Pán Slavomír Zahoranský sa informoval ohľadom podmienok 5% spolufinancovania 
Košickým samosprávnym krajom, rovnako sa zaujímal o to, kto bude správcom plánovanej 
komunikácie, ktoré mu boli objasnené Ing. Matejom Ovčiarkom. Správa komunikácii bude 

spadať pod KSK. 
 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  
 

Uznesenie č. 51/2021:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a  schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 

 
Hlasovanie č.9  

Prítomní:14 
 
Za: 13   Proti:0   Zdržali sa: 0  Nehlasoval:1 

 
Záver: Návrh bol schválený 

 
K bodu č.9  

Schválenie spolufinancovania projektu: „Cyklistická cestička Zalužice – Lúčky 

(Zemplínska cyklomagistrála)“  

 

Vyjadrenie: Ing. Matej Ovčiarka vysvetlil zámery projektu, stav pripraveného materiálu, 
a všetky potrebné detaily týkajúce sa výzvy, na  ktorú projekt reaguje. Pripravovaná trasa je 
v dĺžke 5,4 km, rokovania o pozemkoch prebiehajú a smerujú k uzavretiu nájomnej zmluvy. 

Projekčná činnosť sa ukončuje, nasleduje žiadosť o stavebné povolenie, potrebné pre doplnenie 
žiadosti. Príprava finančného rozpočtového krytia ešte nie je uzavretá, pracuje sa na čo 

najefektívnejšom riešení pre pokrytie prípadných neoprávnených výdavkov.  
 
Diskusia: Do diskusie sa nezapojil nikto z prítomných 

 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 
Uznesenie č.52/2021 
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 
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Hlasovanie č.10  
Prítomní:14 
Za: 13   Proti: 0  Zdržali sa: 0   Nehlasoval:1 

 
Záver: Návrh bol schválený 

 
K bodu č.10 

Schválenie spolufinancovania projektu: „Cyklo -webový portál Košického kraja“  

 

Vyjadrenie: Ing. Matej Ovčiarka vysvetľuje hlavnú myšlienku projektu Cyklo-webového portálu 

Košického kraja, kde popri výstavbe fyzickej infraštruktúry pôjde o výstavbu portálu, ktorý 
bude monitorovať aktuálny stav cyklotrás s využitím platformy GIS. Prostredníctvom tohto 
portálu bude možné presne zacieliť potrebné investície do rozvoja cyklotrás a údržby  už 

existujúcich. 
 

Diskusia:  K materiálu neprebehla diskusia  
 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 

Uznesenie č. 53/2021 
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a  schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 

 
Hlasovanie č.11 
Prítomní:14 

 
Za: 13    Proti: 0  Zdržali sa: 0  Nehlasoval:1 

 
Záver: Návrh bol schválený 
 

K bodu č. 11  
Vyjadrenie: Ing. Matej Ovčiarka predstavil materiál a vysvetlil dôvody rozšírenia činnosti 

organizácie správa ciest KSK.  
 
Diskusia:  K materiálu neprebehla diskusia  

 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 

Uznesenie č. 54/2021 
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 

 
Hlasovanie č.11  
Prítomní:14 

 
Za: 13    Proti: 0  Zdržali sa: 0  Nehlasoval:1 

 
Záver: Návrh bol schválený 
 

K bodu č. 12  
Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2020   
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Vyjadrenie: Ing. Matej Ovčiarka priblížil materiál a jeho základné časti, zároveň vysvetlil, že ide 
o zohľadnenie silných a slabých stránok Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja 

Košického samosprávneho kraja za rok 2020, pričom gro aktivít stále prebieha. Hodnotili sa 
teda ukončené aktivity.  

 
Diskusia: Do diskusie sa zapojil pán poslanec Ing. Jozef Horváth. Zhodnotil silné a slabé stránky 
aktivít iniciatívy zo zdravotníckej oblasti. Navrhuje najbližšie prizvať odborníkov z danej oblasti 

do diskusie, aby sa mohlo pružne reagovať na potreby zdravotníkov v aktuálnej zložitej 
pandemickej situácii. Do pozornosti dal tiež výstavba koridoru Via Carpatia.  

 
Pán Ing. František Petro položil otázku na spracovateľa týkajúcu sa kapitoly životného 
prostredia, vo veci silných a slabých stránok aktivít zameraných na čistenie odpadových vôd. 

Ing. Petro navrhuje možnosť výstavby kanalizácii zahrnúť do slabých stránok, než do stránok 
silných a odporúča poopraviť formuláciu vo vyhodnotení. Navrhuje nájsť podporný 

mechanizmus pre riešeniu daného problému v obciach. Dožaduje sa konkrétne formulovaných 
návrhov na riešenie problému stavu odpadových vôd a pitnej vody, vrátane finančného krytia. 
Tento príspevok do diskusie bol navrhnutý ako požiadavka pre komisiu životného prostredia.  

 
Požiadavka 3:  

Ing. František Petro: riešiť problém odpadových vôd a financovanie tohto riešenia zahrnúť do 
diskusie na komisiu životného prostredia. Zahrnúť riešenie tejto dôležitej oblasti životného 
prostredia do rozpočtu.  

 
Pán poslanec Michal Rečka sa súhlasne pripája k stanovisku p. poslanca Ing. Františka Petra.  

 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 
Uznesenie č. 55/2021 
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a  schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 

 

Hlasovanie č. 12  
Prítomní: 14 
 

Za: 12    Proti: 0  Zdržali sa: 1  Nehlasoval:1 
 

Záver: Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 13 

Zámer vytvorenia programu podpory pre malých a stredných podnikateľov  

prostredníctvom zriadenia regionálnych rozvojových centier 

 

Vyjadrenie Ing. Matej Ovčiarka predstavil zámer vytvorenia komplexného programu pre 
podporu malých a stredných podnikateľov prostredníctvom zriadenie regionálnych rozvojových 

centier. Miera podnikateľskej aktivity je najnižšia v rámci regiónov, rovnako sme pozadu čo sa 
týka záujmu mladých o podnikanie. V tejto intencii vzniká potreba pre pozdvihnutie kraja v tejto 

oblasti, nakoľko sme v danej problematike značne pozadu. Prináša sa preto iniciatívny materiál 
s pilotným projektom v rámci Michaloviec, ktorý bude rozpracovaný do ďalšieho zastupiteľstva.  
Dožaduje sa názoru a pripomienok zastupiteľstva, jeho overenie a schválenie. 

 
Diskusia: 
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Do diskusie sa zapojil pán poslanec Michal Rečka, ktorý vyjadril podporu iniciatíve. Tvrdí, že 
toto by mala byť hlavná a nosná aktivita v rámci Košického samosprávneho kraja. Je to činnosť, 
ktorá má robiť kraj, vytvárať podmienky pre malých a stredných podnikateľov, prípadne 

podnikateľov začínajúcich. Je potrebné túto myšlienku dopracovať do konkrétnej podoby.  
 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský tvrdí, že tento typ aktivity by sa nemal viazať na projekty. Tento 
typ financovania na aktivity tohto typu považuje za neistý.  
 

Pán poslanec Martin Smrčo sa do diskusie zapojil otázkou ohľadom stavu rozpracovania 
krajskej značky KSK, ku ktorej sa vyjadrila Ing. Barbora Kováčová a vysvetlila mapovanie 

producentov za účelom budovania značky.  
 
Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie  

 

Uznesenie č. 56/2021 
Komisia odporúča zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a  schváliť podľa 
predloženého návrhu na uznesenie 

 
Hlasovanie č. 13  

Prítomní:14 
 
Za: 13    Proti: 0  Zdržali sa:0   Nehlasoval:1 

 
Záver: Návrh bol schválený 
 

K bodu č. 14 

Založenie neziskovej organizácie Diaľnica na východ, n. o.  

 

Vyjadrenie: Materiál ku založeniu neziskovej organizácii a jej dôvodovú správu  - Diaľnica na 
východ n.o. predstavil Ing. Dudáš PhD., MBA. Ing. Dudáš popisuje zložitú situáciu, ktorá 

komplikovala prípravu projektovej dokumentácie. V tejto súvislosti sa zrodila myšlienka 
posilnenia pozície kraja vo veci výstavby diaľnice. Spracovali sa štúdie realizovateľnosti.  

 
Ing. Dudáš PhD. MBA, vyjadril názor, že orgány, ktoré sú zodpovedné za zrealizovanie cestnej 
infraštruktúry zlyhávajú. V tejto súvislosti bola  založená nezisková organizácia Diaľnica na  

východ n.o., aby vytvárala tlak prostredníctvom štúdie zrealizovateľnosti a doťahovala tak veci 
do zdarného konca.  

    
   (Odišli 2 členovia komisie: 12 prítomných – Komisia nie je uznášaniaschopná) 

 

Diskusia: Pán poslanec Michal Rečka v diskusii vyjadril obavy, že tento zámer a pomyselný 
tlak, nebude možné prostredníctvom mimovládnej organizácie zrealizovať.  

 
Ing. Dudáš PhD. MBA dodáva, že zmyslom tejto organizácie nie je suplovať vládne organizácie, 
ale vytvárať celospoločenský tlak. Uvedenú organizáciu vníma ako nástroj, ktorý k tejto 

skutočnosti môže dopomôcť. Túto myšlienku podporil aj JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 
a František Petro ktorí  veria, že tlak spoločnosti môže v zastúpení neziskovej organizácie 

uvedeného formátu má svoj zmysel a môže viesť k zdarnému výsledku.  
 

JUDr. Jarmila Zvarová uviedla, že názov neziskovej organizácie sa bude meniť .  

 
Záver:  O materiály sa nehlasovalo. Komisia nebola uznášaniaschopná.  
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K bodu č. 15 

Rámcová obsahová  náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. 

polrok 2022  

 

Vyjadrenie: Materiál predstavila Ing. Barbora Kováčová. Uviedla rámcovú obsahovú náplň 
zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2022, v súčinnosti 

s oddelením regionálneho rozvoja.  
 

Diskusia: K materiálu diskusia neprebehla.  
 
Záver:  O materiály sa nehlasovalo. Komisia nebola uznášaniaschopná.  

 
K bodu č. 16 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2022 

 
Vyjadrenie: Materiál predstavila Ing. Barbora Kováčová a vyzvala diskutujúcich doplniť 

aktivity do plánu úloh komisie na prvý polrok.. 
 

Diskusia: Pán poslanec RNDr. Martin Smrčo pripomína problém budovania kanalizácií, ktoré  
by bolo potrebné zahrnúť do plánu úloh komisie.  
 

Záver:  O materiály sa nehlasovalo. Komisia nebola uznášaniaschopná  

 

K bodu č. 17 

Návrhy, podnety a požiadavky 

Diskusia: V tomto bode diskusia neprebehla. 

 
K bodu č. 18 

Rôzne 

Diskusia: V tomto bode diskusia neprebehla. 
 

K bodu č. 19 

Záver 

Vyjadrenie:  Podpredseda komisie na záver poďakoval za účasť a ukončil online rokovanie. 

 

 

 

 

 
....................................................     ...................................................... 
       Ing. Barbora Kováčová          Ing. Dušan Tomaško, MBA 

tajomníčka komisie      predseda komisie 

           V.z. Ing. Mgr. Miloš Ihnát 


